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                                                                                  Białe Błota, 27.08.2024 r. 

 

BRG.0002.11.2024 

 

 

Protokół z V Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która rozpoczęła się w dniu 27.08.2024 r. i była kontynuowana w dniu 28.08.2024 r. 

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

Sesja trwała: w dniu 27.08.2024 r. od godziny 15:00 do godziny 16:37  

oraz w dniu 28.08.2024 r. od godziny 15:00 do godziny 17:11. 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski 

Sekretarz obrad: Radosław Jabłoński 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. Obecni: 

1. Balcerowski Bronisław  

2. Dobrowolski Tomasz  

3. Grzelak Kamilla 

4. Grzywacz Jacek  

5. Jabłoński Radosław  

6. Klimczak Zbigniew 

7. Komórek Małgorzata 

8. Krzyżanowski Jacek  

9. Lachowicz Karolina 

10. Literski Łukasz 

11. Mądrzyński Piotr  

12. Nawrocka Marta 

13. Nowakowska Ilona 

14. Ossowski Sławomir  

15. Ruge Sławomir   

16. Stachowiak Aleksandra 

17. Steltmann Anetta  

18. Synakiewicz Krzysztof 

19. Sznajder Magdalena  

20. Tabor Magdalena   

21. Wolsztyńska Maria 

 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison, Zastępca Wójta Natalia Zielińska, Skarbnik 

Gminy Marcin Żebrowski, mecenas Artur Kulpa-Podgóreczny, mecenas Łukasz Latosiński 

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie V Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad III i IV Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.   

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowość Kruszyn 

Krajeński, gmina Białe Błota, 

2) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński 

Północ” miejscowość Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota, 

3) w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami, 

4) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok,  

6) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-

2039. 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad V Sesji IX Kadencji. 

 

Ad. 1. Otwarcie V Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski otworzył obrady, powitał 

wszystkich zebranych. Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. 

 

Ad. 2. Wybór sekretarza obrad 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Radosława Jabłońskiego. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcje sekretarza obrad radnego Radosława Jabłońskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Jarosław Jabłoński. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał informacje w zakresie ochrony danych osobowych. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad III i IV Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad III i IV Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Protokoły z obrad III i IV Sesji IX Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski zgłosił do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia pożyczki długoterminowej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie przez skarbnika gminy do porządku obrad w punkcie 8 podpunkt 5 projektu 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra 

Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła do porządku 

obrad projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.12.2024 w sprawie 

budowy ulicy Pszennej w Zielonce. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 8 podpunkt 8 -w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Nr BRG.1510.12.2024 w sprawie budowy ulicy Pszennej w Zielonce.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta 

Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Komórek 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zgłosił do porządku obrad 

projekty uchwał dotyczące składu osobowego Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 8 podpunkt 9 - zmieniająca uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Rady Gminy Białe 

Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego w kadencji 2024-2029.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 8 podpunkt 10 -zmieniająca uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz ustalenia jej składu osobowego w 

kadencji 2024-2029.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski zarządził głosowanie nad całością 

porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:14:10 do 00:16:26). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison przedstawiła sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy Białe Błota 

(nagranie od 00:16:38 do 00:22:10).  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Brak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski oddał głos Zastępcy Komendanta 

Policji w Białych Błotach asp. szt. Agnieszce Kaniowskiej, która odniosła się do dużej ilości 

interwencji policji, zwłaszcza w godzinach nocnych, w rejonie firmy Panattoni. Jest dużo 

zgłoszeń, patrole jeżdżą w nocy. Zastępca Komendanta asp. szt. Agnieszka Kaniowska 

powiedziała, że firma Panattoni może pracować 7 dni w tygodniu, w systemie trzyzmianowym: 

rano, popołudniu i w nocy. Interwencje, które wzywają mieszkańcy są bezpodstawne, policja nie 

może ingerować w pracę Panattoni (nagranie od 00:23:15 do 00:24:43). 
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Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowość Kruszyn 

Krajeński, gmina Białe Błota, 

 

 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Wójta Natalia Zielińska (nagranie od 00:25:37 do 

00:32:24). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski zadał pytanie w kwestii 

przedstawionych szacunkowych wartości. Zastępca Wójta wyjaśniła, że do średnich cen zostały 

wykorzystane transakcje na terenie gminy dla nieruchomości o podobnych charakterze, z lat 

2021, 2023 (nagranie od 00:32:55 do 00:34:07). 

 

Radny Zbigniew Klimczak zapytał, czy uchwała opiera się na normach w kwestii zieleni.  

Zastępca Wójta Natalia Zielińska odpowiedziała, że nie ma norm, które regulowałyby 

powierzchnię maksymalną terenów biologicznie czynnych (nagranie od 00:34:10 do 00:34:50). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o wjazd na teren od ul. Łochowskiej. Zastępca Wójta 

potwierdziła, że zjazd z ul. Łochowskiej na teren inwestycyjny został całkowicie zlikwidowany 

(nagranie od 00:35:08 do 00:35:53). 

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał o wykaz nieruchomości planowanych do sprzedaży w 

2024 roku, który znajduje się w Wieloletniej Prognozie Finansowej (nagranie od 00:36:00 do 

00:37:54). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o kwestię dopuszczalności składów na terenie 

inwestycyjnym, składowanie śmieci. Zastępca Wójta Natalia Zielińska wskazała, że na 

składowiska odpadów są szczególne oznaczenia i nie będzie mogło tam powstać składowisko 

odpadów (nagranie od 00:38:10 do 00:39:25). 

 

Radny Tomasz Dobrowolski podjął kwestię rowu melioracyjnego na działce północnej, zapytał 

o jego przeznaczenie, czy potencjalny inwestor będzie mógł zakopać ten rów. Zastępca Wójta 

Natalia Zielińska odpowiedziała, że rów jest zewidencjonowany na działce gminnej, nie jest to 

rów szczegółowy, zapis w planie miejscowym zabezpiecza zachowanie istniejących form 

ukształtowania terenu i zakaz dokonywania zmian stosunków wodnych (nagranie od 00:39:37 

do 00:41:24). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowość Kruszyn 

Krajeński, gmina Białe Błota.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , 

Magdalena Sznajder 

PRZECIW (9) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, 

Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/48/2024 w sprawie rozstrzygnięcia  

o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowość Kruszyn Krajeński, gmina Białe 

Błota. 

 

2) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński 

Północ” miejscowość Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota, 

  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” 

miejscowość Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , 

Magdalena Sznajder 

PRZECIW (9) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Małgorzata Komórek, 

Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Magdalena Tabor, Maria 

Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/49/2024 w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Kruszyn Krajeński Północ” miejscowość Kruszyn 

Krajeński, gmina Białe Błota. 
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3) w sprawie w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison (nagranie od 00:44:52 

do 00:47:00). 

 

Radny Sławomir Ruge potwierdził, że mieszkańcy oczekują konsultacji (nagranie od 00:47:19 

do 00:47:52). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/50/2024 w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami. 

 

4) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski (nagranie od 00:50:19 do 00:50:51). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew 

Klimczak poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały przez Komisję. 

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał czy w tym rejonie będzie ograniczenie prędkości do 

30km/h. Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami odpowiedział, że nie ma tam strefy 

zamieszkania, chodnik jest wydzielony (nagranie od 00:51:15 do 00:53:27). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Radosław 

Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Karolina Lachowicz, Łukasz Literski, 

Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/51/2024 w sprawie zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych. 

 

5) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej, 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski przedstawił projekt uchwały, wskazał, że uchwała 

przewiduje wzrost zadłużenia z 16 mln zł do kwoty 28 mln zł, oraz zmianę formy zaciągniętego 

zobowiązania z obligacji na pożyczkę długoterminową. Skarbnik wyjaśnił z czego wynika 

konieczność zmiany kwoty (nagranie od 00:54:19 do 01:01:08). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o kwotę, która będzie spłacana co roku, łącznie wszystkich 

zaciągniętych kredytów, jakiej wysokości są spłacane odsetki. Skarbnik Gminy Marcin 

Żebrowski przedstawił wartość spłacanego kapitału oraz koszt obsługi. Radny Tomasz 

Dobrowolski zapytał, czy pożyczka jest konieczna, czy możliwe jest, aby kwota pożyczki była 

mniejsza. Skarbnik wyjaśnił, że nie grozi nam wyższe zadłużenie w tym roku niż 28 mln zł, 

umowa o pożyczkę ma być na tyle elastyczna, aby zadłużyć się tylko do wysokości, jaką 

potrzebujemy. Skarbnik wskazał na możliwy problem przesuwania płatności. Uchwała daje nam 

czas, możemy wystąpić do Regionalnej Izby Obrachunkowej z wnioskiem o wydanie opinii na 

temat możliwości zaciągnięcia długu, co trwa około miesiąca. Jeżeli Rada Gminy nie wyrazi 

zgody na podjęcie dzisiaj tej uchwały, później możemy nie zdążyć z zaciągnięciem zobowiązań, 

aby na bieżąco regulować faktury. Radny Sławomir Ruge zauważył, że w poprzedniej kadencji 

przekonywano Radę Gminy, że obligacje są bardzie korzystne dla Gminy, zapytał o zdolność 

kredytową w następnych latach, aby móc być beneficjentem programów unijnych. Skarbnik 

Gminy Marcin Żebrowski porównał kwestię obligacji a pożyczki, zaznaczył, że ważne jest, aby 

kwota, od której liczymy zadłużenie, z roku na rok, malała, musimy mieć bufor bezpieczeństwa 

na potrzeby ewentualnej absorpcji środków zewnętrznych, rolą Skarbnika jest tak przygotować 

budżet, żeby stworzyć możliwości realizacji inwestycji. Radny Tomasz Dobrowolski podjął 

temat banków, które mogą udzielić takiej pożyczki, zapytał czy została dokonana kalkulacja 

dostępnych ofert, radny zapytał czy możliwe jest podjęcie uchwały na następnej sesji. Skarbnik 

wyjaśnił procedurę uzyskania pożyczki, podjęcie uchwały w późniejszym terminie jest możliwe, 

ale ryzykowne. Skarbnik zaznaczył, że jego intencją nie jest skorzystanie w 100% z tych 28 mln 

zł. Radny Bronisław Balcerowski odnosząc się do wykazu dotacji majątkowych zapytał co się 

stanie, jeżeli dzisiaj tego nie rozstrzygniemy. Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski wskazał, że  

w przypadku dotacji na Szkołę w Przyłękach, środki otrzymamy po rozliczeniu inwestycji, czyli 

do 2026 roku, podobnie w przypadku innych środków, co do zasady refundacja jest po realizacji 
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inwestycji. Radna Ilona Nowakowska zapytała o kwestię elastyczności umowy co do ostatecznej 

kwoty pożyczki. Radna Magdalena Sznajder zapytała Przewodniczącego Komisji Budżetu  

i Finansów Bronisława Balcerowskiego o rekomendacje Komisji. Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów Bronisław Balcerowski odpowiedział, że Komisja, niejednogłośnie, 

wyraziła pozytywną opinię w sprawie zaciągnięcia pożyczki. Radna Magdalena Sznajder 

zapytała na co ma być przeznaczona pożyczka. Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do 

działania Komisji Budżetu i Finansów w poprzedniej kadencji. Wójt Gminy Białe Błota 

Magdalena Maison podkreśliła, że projekt uchwały jest konsekwencją uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu na 2024 rok, zapisów o sprzedaży działek, zaciągnięcia długu. Zaciągnięcie 

zobowiązań zostało zaplanowane, zostało ono zwiększone o kwotę działek, których już nie 

zdążymy sprzedać, tę różnicę musimy pokryć długiem. Pożyczka w dużej mierze jest na 

realizację inwestycji, między innymi na rozbudowę Szkoły w Przyłękach. Radny Sławomir Ruge 

odniósł się do słów radnej Marii Wolsztyńskiej, przypomniał, że radni w poprzedniej kadencji 

głosowali za przyjęciem realizowanego obecnie budżetu (nagranie od 00:27:49 do 01:26:43). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Jacek Grzywacz, Radosław Jabłoński, Zbigniew Klimczak, Małgorzata 

Komórek, Łukasz Literski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, 

Magdalena Sznajder 

PRZECIW (5) 

Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Synakiewicz , Maria 

Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Karolina Lachowicz, Marta Nawrocka, Sławomir Ossowski, Magdalena Tabor 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski złożył wniosek o przerwanie sesji do dnia następnego, do 

godz. 15:00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski zarządził 5 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison podkreśliła, że nie ma zabezpieczenia środków  

w budżecie na realizację inwestycji „Rozbudowa Szkoły w Przyłękach”, gmina nie podpisze 

umowy z wykonawcą nie mając na to zabezpieczonych środków, środki miały być z pożyczki 

(nagranie od 01:35:05 do 01:35:38). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek skarbnika gminy o przerwę w obradach V sesji Rady Gminy Białe Błota do dnia 

28.08.2024r. do godz. 15.00.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, Karolina 

Lachowicz, Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Sławomir Ruge, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , Magdalena Sznajder, 

Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Piotr Mądrzyński 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Grzywacz 

NIEOBECNI (2) 

Jacek Krzyżanowski, Anetta Steltmann  

 

Wniosek przeszedł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski zarządził przerwę do 28 sierpnia 2024 r, do 

godz. 15:00. 

 

(Nagranie z dnia 28.08.2024 r.) 

 

Obrady V Sesji Rady Gminy Białe Błota wznowiono w dniu 28 sierpnia 2024 r. o godz. 15:00. 

Sprawdzona została obecność, odczytane zostały informacje w zakresie ochrony danych 

osobowych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Sławomir Ossowski zarządził głosowanie nad wyborem sekretarza 

obrad, zaproponował kandydaturę radnego Radosława Jabłońskiego.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Radosława Jabłońskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, 

Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta 

Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof 

Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 
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NIEOBECNI (5) 

Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann  

 

Sekretarzem obrad został Radosław Jabłoński. 

 

6) w zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok, 

 

Głos zabrał Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski (nagranie od 00:03:31 do 00:03:37). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (16) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, 

Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta 

Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof 

Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann  

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

 

7) zmieniająca w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2024-2039, 

 

Głos zabrał Skarbnik Gminy Marcin Żebrowski (nagranie od 00:07:39 do 00:07:50). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (16) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Radosław Jabłoński, 

Zbigniew Klimczak, Małgorzata Komórek, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta 

Nawrocka, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof 

Synakiewicz , Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (5) 
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Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann  

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

 

8) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.12.2024 w sprawie budowy ulicy Pszennej 

w Zielonce, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały wskazując, że wniosek został przez Komisję uznany za zasadny. Głos zabrała 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Marta Nawrocka wyjaśniając, że wniosek 

wpłynął do niej, jako radnej z Zielonki. Do dyskusji włączyli się Przewodniczący Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Zbigniew Klimczak oraz radny Piotr 

Mądrzyński. Radni pytali o uzasadnienie decyzji Komisji. Przewodnicząca Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wskazała na to, że projekt ulicy jest gotowy, 

mieszkańcy już wystarczająco długo czekają, aby ten projekt znalazł się w WPF (nagranie od 

00:08:49 do 00:15:26). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.12.2024 w sprawie budowy ulicy Pszennej w 

Zielonce.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Radosław Jabłoński, Łukasz Literski, Marta Nawrocka, Ilona Nowakowska, Aleksandra 

Stachowiak, Magdalena Sznajder 

PRZECIW (4) 

Tomasz Dobrowolski, Małgorzata Komórek, Sławomir Ossowski, Krzysztof Synakiewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Zbigniew Klimczak, Piotr Mądrzyński, Magdalena 

Tabor, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/52/2024 w sprawie rozpatrzenia wniosku 

Nr BRG.1510.12.2024 w sprawie budowy ulicy Pszennej w Zielonce. 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa 

i Środowiska Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego w kadencji 2024-2029, 
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Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przedstawił projekt uchwały 

(nagranie od 00:17:13 do 00:17:32). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego w kadencji 2024-2029.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Zbigniew Klimczak, 

Małgorzata Komórek, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , 

Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Radosław Jabłoński 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/53/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Rady Gminy 

Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego w kadencji 2024-

2029. 

 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota 

oraz ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2024-2029. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przedstawił projekt uchwały 

(nagranie od 00:18:33 do 00:17:32). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz 

ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2024-2029.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Tomasz Dobrowolski, Kamilla Grzelak, Zbigniew Klimczak, 

Małgorzata Komórek, Łukasz Literski, Piotr Mądrzyński, Marta Nawrocka, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Aleksandra Stachowiak, Krzysztof Synakiewicz , 

Magdalena Sznajder, Magdalena Tabor, Maria Wolsztyńska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Radosław Jabłoński 

NIEOBECNI (5) 

Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Sławomir Ruge, Anetta Steltmann  

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr V/54/2024 zmieniającą uchwałę w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz ustalenia jej składu 

osobowego w kadencji 2024-2029. 

 

 

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Radna Magdalena Sznajder prosiła w imieniu mieszkańców o utwardzenie kruszywem  

ul. Storczykowej w Kruszynie Krajeńskich, złożyła wniosek o wprowadzenie bez zbędnej zwłoki 

zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego uchwalonego Uchwałą  

Nr RGK.0007.26.2024 dla rejonu ulic: Wczasowa, Osiedle, Przylesie w sołectwie Ciele. Radna 

złożyła wniosek o zmianę w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego z dnia 

29.10.2019 r. ustanowionego dla sołectwa Lisi Ogon Południe. W związku z licznymi 

zgłoszeniami dotyczącymi uciążliwości związanej z hałasem wydobywającym się z magazynów 

Panattoni radna wnosi o przeprowadzenie przez gminę badań poziomu hałasu na wskazanym 

terenie. Radna Magdalena Sznajder wniosła o wszczęcie postępowania wyjaśniającego 

w związku z systematycznie zgłaszanym przez mieszkańców sołectwa Ciele i Zielonka 

problemem związanym z jakością wody do spożycia (nagranie od 00:20:04 do 00:26:19). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison odniosła się do uciążliwości firmy Panattoni.  

W sprawie ul. Storczykowej Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski powiedział, że ulica ta jest na liście dróg, które wymagają wzmocnienia materiałem. 

Zastępca Wójta Natalia Zielińska podjęła temat zmiany planu miejscowego dla miejscowości 

Ciele, zapowiedziała, że na wrześniowej sesji zostanie przedłożony projekt uchwały intencyjnej 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany tego planu. W przypadku zmian w miejscowym 

planie zagospodarowania przestrzennego Lisi Ogon Południe zdaniem Zastępcy Wójta  

w pierwszej kolejności powinniśmy zlecić rzeczoznawcy zbadanie skutków finansowych zmiany 

planu. W kwestii jakości wody w miejscowości Ciele, urząd ponowi interwencję i zwróci się do 

ZWiUK o wyjaśnienie z czego wynika zanieczyszczenie (nagranie od 00:26:30 do 00:29:28). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała jakie konsekwencje poniesie Panattoni za to, że nie 

przestrzega planu zagospodarowania przestrzennego. Zastępca Wójta Natalia Zielińska 

wyjaśniła z czego wynika konieczność zweryfikowania konsekwencji zmiany miejscowego 

planu. W kwestii zanieczyszczenia światłem brakuje uregulowania przepisami prawa, firma 

otrzyma wezwanie odnoście realizacji decyzji środowiskowych, konsekwencją może być 

wszczęcie postepowania egzekucyjnego w administracji (nagranie od 00:29:32 do 00:32:00). 

 

Radny Krzysztof Synakiewicz odniósł się do wypowiedzi Zastępcy Wójta. Natalia Zielińska 

wyjaśniła, że aby przedłożyć radnym uchwałę o przystąpieniu do zmian planu miejscowego 

urząd musi wykonać analizę, aby radni mieli świadomość z czym wiąże się taka zmiana (nagranie 

od 00:32:16 do 00:34:00). 
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Radny Krzysztof Synakiewicz poprosił, aby przyjrzeć się punktom świetlnym na terenie gminy, 

część punktów jest zasłoniętych. Radny zapytał czy gmina jeszcze może coś zrobić, żeby 

ograniczyć uciążliwość firmy Panattoni. Radny zapytał, czy radny może na sesji wnioskować  

o zmianę nazwy zadania w WFP (nagranie od 00:34:06 do 00:36:45). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison zapowiedziała przejrzenie punktów świetlnych 

przed okresem jesiennym. W kwestii firmy Panattoni Wójt powiedziała, że zostało wysłane 

wezwanie o ustosunkowali się co do realizacji decyzji środowiskowych, jeżeli nie wykażą, że 

zrobili wszystko co powinni byli zrobić, to nastąpi wszczęcie postepowania egzekucyjnego w 

administracji. Wójt wypowiedziała się w kwestii pomiaru hałasu, zauważyła, że jeszcze nie 

wszystkie magazyny zostały oddane do użytkowania, dlatego gmina nie może żądać od firmy 

wykonania pomiaru hałasu. Taki pomiar zostanie wykonany na koszt gminy, wyniki zostaną 

przekazane do Starostwa (nagranie od 00:36:53 do 00:38:45). 

 

Mecenas Łukasz Latosiński wskazał, że nie jest możliwa zmiana w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, która wiązałaby się ze zmianą zakresu zadania. Mecenas wyjaśnił, że dotyczy to 

zmian w ciągu roku, które mogą być wprowadzane tylko na wniosek wójta (nagranie od 00:38:53 

do 00:40:51). 

 

Radna Maria Wolsztyńska podjęła temat zmiany organizacji ruchu przy ul. Baryckiej w Białych 

Błotach, przy przychodni. Radna powiedziała o skargach mieszkańców okolicznych ulic: 

Parkowej, Sobótki. Na ulicy Sobótki dodatkowo przy skręcie w lewo w ul. Barycką na pasie 

zieleni stoją samochody zasłaniają widoczność skrętu w lewo. Radna zapytała czy to już jest 

koniec tematu parkingu przy przychodni czy będą podejmowane dalsze kroki, żeby ułatwić życie 

mieszkańcom i pacjentom.  Mieszkańcy zwracają też uwagę na problem dojazdu i parkowania 

przy kościele (nagranie od 00:41:11 do 00:44:39). 

 

Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski, 

zapowiedział wprowadzenie strefy płatnego parkowania na tym obszarze, zwrócił uwagę, że na 

wyjeździe z ul. Sobótki w ul. Barycką jest skrzyżowanie równorzędne, policja zostanie 

powiadomiona o parkowaniu samochodów w miejscach niedozwolonych. Kierownik Referatu 

Dróg i Gospodarki Odpadami wyjaśnił, że zostały wyznaczone skośne miejsca postojowe 

kosztem jezdni, musiał zostać wprowadzony ruch jednokierunkowy, powiedział, że w strefie 

płatnego parkowania pierwsza godzina będzie darmowa. Radny Piotr Mądrzyński zapytał  

o kwestię parkingu na terenie ośrodka zdrowia. Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison 

odpowiedziała, że ze wstępnych informacji wynika, że w obowiązującej umowie nie ma zapisu 

dotyczącego parkingu. Radna Ilona Nowakowska zauważyła, że bezpłatna godzina parkowania 

to może być za mało, zaproponowała, aby było 1,5 h. Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki 

Odpadami odpowiedział, że projekt uchwały trafi do opinii Powiatu, można się nad tym 

zastanowić, zauważył, że osoby niepełnosprawne w takiej strefie nie ponoszą opłaty. Wójt 

Gminy Białe Błota Magdalena Maison zapowiedziała, że temat będzie omawiany na komisjach 

(nagranie od 00:44:50 do 00:50:45). 
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Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Sławomir Ossowski przekazał prowadzenie sesji 

Wiceprzewodniczącemu Rady Gminy Białe Błota Tomaszowi Dobrowolskiemu. 

 

Mecenas Łukasz Latosiński zabrał głos w temacie przysługującego radnym tytułu 

funkcjonariusza publicznego (nagranie od 00:51:18 do 00:52:29). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski zaapelował o wygaszenie 

emocji, które pojawiły się w dniu wczorajszym w związku z ogłoszeniem przerwy w sesji.  

 

Głos zabrała mieszkanka Łochowa Magdalena Dunajewska. Zapytała o lampy na ulicy 

Bartniczej, Miłej i na ścieżce pieszo-rowerowej odcinek Łochowo – Łochowice, zapytała czy to 

prawda, że dzieci pierwszych klas będą miały zajęcia w GCK Łochowo i czy ośrodek jest 

przystosowane do warunków szkolnych. Poprosiła o informacje co w sprawie monitoringu na 

placach zabaw w Łochowie, Łochowicach i Lisim Ogonie. Mieszkanka podjęła temat braku zajęć 

zdrowy kręgosłup w Łochowie, poprosiła o informacje o drodze alternatywnej dla przemysłu 

zlokalizowanego w Lisim Ogonie, poprosiła o informacje co w kwestii ul. Wyczynowej  

i doprowadzenia ścieżki pieszo-rowerowej, która przecina ulicę Wyczynową, do stanu 

użyteczności. Mieszkanka Łochowa poprosiła o doprowadzenie miejsca, gdzie przeniesiono 

przystanek w Lisim Ogonie, do takiego stanu, żeby dzieci rozpoczynające rok szkolny mogły 

bezpiecznie przejść. Mieszkanka zapytała kto nadzoruje inwestycję przebudowy drogi, gdzie 

mieszkańcy mogą zgłaszać ewentualne uwagi. Zabrała głos w temacie przejazdu TIR-ów  

w stronę Nakła. Zapytała kto pozwolił na przejazd przez most w tak złym stanie, w chwili obecnej 

pojawiły się korki w związku z przebudową drogi w Lisim Ogonie, TIR-y i ciężkie transporty 

stoją na moście. Mieszkanka podjęła temat uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych oraz w sprawie przebudowy drogi.  Mieszkanka wnioskuje o przeanalizowanie 

rozkładu linii 90 w szczycie komunikacyjnym, między godz. 17:00 a 18:00, brakuje jednego 

kursu. Zapytała kto pozwolił na przejazd przez most w tak złym stanie, w chwili obecnej pojawiły 

się korki, ciężkie transporty stoją na moście. Mieszkanka prosi o informację  

o braku zezwolenia przez gminę na betoniarnię przy ul. Wyczynowej, zapytała o wydaną decyzję 

środowiskową. Zapytała o kwestię ekranów akustycznych wzdłuż S5 oraz o kwestię 

wprowadzonej do miejscowego planu zagospodarowania wysokości zabudowy (nagranie od 

00:53:48 do 01:08:43). 

 

Głos zabrał Paweł Jankowski, który w imieniu swoich rodziców przedstawił wniosek o zmianę 

fragmentu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Cielu, który ingeruje 

bezpośrednio w działkę rodziców. Miejscowy plan zakłada utworzenie drogi o powierzchni 

około 2000 m² na ziemi rodziców, co stanowi około 23% całości działki, dzieli teren na dwie 

części. Nikt nie poinformował rodziców o tym, że taki plan istnieje i będzie w tak duży sposób 

ingerował ich własność prywatną. Sprawa była omawiana na posiedzeniu Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska, która jednogłośnie opowiedziała się za zmianą tego 

fragmentu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (nagranie od 01:09:30 do 

01:15:35). 

 

Do wystąpienia mieszkańca odniósł się Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 
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Rolnictwa i Środowiska Zbigniew Klimczak, zaapelował do radnych oraz urzędu o przychylenie 

się do wniosku mieszkańców (nagranie od 01:15:52 do 01:18:01). 

 

Sekretarz obrad radny Radosław Jabłoński odczytał pismo mieszkanki Małgorzaty Kasperuk, 

która złożyła wnioski: o możliwość udzielenia głosu mieszkańcom w komisjach i sesjach Rady 

Gminy za pomocą łączy internetowych bądź telefonów, o umieszczenie nagrań z posiedzeń 

wszystkich Komisji Rady Gminy Białe Błota na bip.bialeblota, o rejestr czasu obecności 

poszczególnych radnych na sesji, o transmisję i późniejszą publikację posiedzeń Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji (nagranie od 01:18:35 do 01:20:49). 

 

Mieszkaniec Białych Błot Marian Kiciński poruszył kwestię parkingu przy szkole podstawowej 

w Białych Błotach, przywołał pismo Wojewódzkiego Inspektora Nadzoru Budowlanego, 

poruszył kwestię skargi, która została uznana za niezasadną. Zdaniem mieszkańca uchwała 

podjęta przez Radę Gminy jest niezgodna z polskim prawem. Odniósł się do zamknięcia boisk 

szkolnych. Mieszkaniec poruszył kwestię budowy ul. Duńskiej oraz kwestię braku boiska do gry 

w piłkę nożną. Mieszkaniec zgłosił problem za wysokich progów zwalniających w Białych 

Błotach oraz konieczność zajęcia się wystającymi na chodniki gałęziami oraz krzakami  

i koniecznością zobowiązania właścicieli działek do utrzymywania porządku (nagranie od 

01:21:15 do 01:31:15). 

 

Do słów mieszkańca odniosła się radna Magdalena Sznajder, wskazując, że plac, o którym mówi 

mieszkaniec jest placem apelowym. Rozbrzmiała dyskusja, głos zabrał mieszkaniec oraz radna 

Magdalena Sznajder, stanowisko w sprawie przedstawił Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum 

Obsługi Edukacji i Sportu, który poinformował o otrzymanym zaświadczeniu o braku 

przeciwskazań do zmiany sposobu użytkowania tego terenu i od tego czasu, oficjalnie teren 

znajdujący się przed budynkiem jest parkingiem (nagranie od 01:31:25 do 01:38:15). 

 

Głos zabrał Jan Dawidowicz zapytał o środki zagwarantowane na drugi etap ul. Myśliwskiej, 

mieszkańcy proponują rezygnację z chodnika po jednej stronie ulicy (nagranie od 01:39:08do 

01:40:03). 

 

Sekretarz obrad, radny Radosław Jabłoński, odczytał pytania zadane przez redaktor naczelną 

Czasopisma Białe Błota info Marzannę Kreję: o wydatkowanie środków publicznych na 

organizację święta gminy, audyt zewnętrzny gminy, status byłej sekretarz gminy Anny Rywak  

w urzędzie gminy, o kwestię powołania sekretarza gminy, o zwalnianie ze świadczenia pracy  

w okresie wypowiedzenia umowy pracowników urzędu, o sfinansowane ze środków budżetu 

gminy studiów podyplomowych MBA p. Beaty Wilk, o kwestię wyegzekwowania poniesionych 

przez gminę wydatków na sfinansowanie studiów podyplomowych MBA byłego wójta,  

o kontrolę długotrwałych zwolnień lekarskich pracowników, o oferowaną cenę sprzedaży gminie 

budynku przy ul. Hodowlanej w Białych Błotach, w kwestii konkursu na dyrektora Gminnego 

Centrum Kultury, w sprawie jakości wody w Łochowie i w Cielu (nagranie od 01:40:23 do 

01:42:57). 

 

Głos zabrała Wójt Gminy Białe Błota Magdalena Maison. W pierwszej kolejności Wójt udzieliła 

odpowiedzi mieszkance p. Magdalenie Dunajewskiej. W kwestii dzieci z pierwszych klas ze 

szkoły podstawowej w Łochowie, Wójt powiedziała, że dzieci będą uczęszczały do szkoły, a nie 
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do Gminnego Centrum Kultury. W temacie drogi alternatywnej Wójt poinformowała, że 

wpłynęło do urzędu kilka koncepcji, urząd je analizuje. W kwestii wyjazdu z ul. Wyczynowej, 

urząd ma zapewnienie od wykonawcy, że będzie codziennie porządkował ten teren. Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski zabrał głos w temacie przeniesionego 

przystanku autobusowego w Lisim Ogonie, powiedział, że wykonawca został poproszony  

o dodatkowe oznaczenie, wskazał na możliwe występujące utrudnienia w kolejnych etapach 

prac. W kwestii rozkładu jazdy linii autobusowej nr 90 Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki 

Odpadami powiedział, że ostatnie badania napełnienia wykazały, że oferta przewozowa jest 

wystarczająca, kwestia dodatkowego kursu poniesie za sobą znaczne koszty. W kwestii zajęć 

zdrowego kręgosłupa w Łochowie głos zabrał Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu  

w Białych Błotach Patrycjusz Migawa, który powiedział, że z informacji pozyskanej od osoby 

prowadzącej wynika, że zajęcia się odbywały. Zastępca Wójta Natalia Zielińska odpowiedziała 

w sprawie decyzji środowiskowej dla inwestycji „betoniarnia”, poinformowała  

o przeprowadzonej wizji lokalnej, gmina nie jest organem właściwym do przeprowadzania 

kontroli w zakresie legalności budowy, sprawa została przekazana do Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego. Zastępca Wójta wyjaśniła kwestie wykazywania stron postępowania  

w decyzji środowiskowej, urbanista działa zgodnie ze swoją wiedzą fachową i na podstawie 

obowiązujących przepisów prawa. W odpowiedzi na wniosek mieszkańca o zmianę fragmentu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Cielu, Wójt Gminy Białe Błota 

Magdalena Maison powiedziała, że na najbliższą sesję zostanie przygotowany projekt uchwały 

w tej kwestii. Wójt Gminy odpowiadając na odczytane przez Sekretarza posiedzenia wnioski 

mieszkanki powiedziała, że możliwości w kwestii udzielenia głosu mieszkańcom na komisjach  

i sesjach Rady Gminy, za pomocą łączy internetowych bądź telefonów, muszą zostać 

sprawdzone, niektóre z propozycji mieszkanki wymagają zmiany statutu. W kwestii boiska, Wójt 

poinformowała, że trwają rozmowy z Lasami Państwowymi, aby na ul. Chlebowej powstało 

boisko. Wójt odniosła się do kwestii wychodzenia dzieci z budynku podczas przerw. Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odniósł się do problemu za wysokich 

progów zwalniających w Białych Błotach. Odpowiadając na pytanie kolejnego mieszkańca Wójt 

Gminy Białe Błota Magdalena Maison poinformowała, że został unieważniony przetarg 

dotyczący II etapu budowy ul. Myśliwskiej w Cielu, trwa analiza w jakim zakresie ograniczyć 

realizację tej inwestycji. Wójt opowiadając na pytania Marzanny Krei redaktor naczelnej 

Czasopisma Białe Błota info powiedziała, że na realizację święta gminy udało się pozyskać od 

sponsorów prawie 40 000,00 zł, w sprawie audytu zewnętrznego Wójt poinformowała, że trwa 

audyt Gminnego Centrum Kultury, audyt wydatków bieżących przeprowadzi audytor 

wewnętrzny, wyniki zostaną przedstawione na koniec roku. W dalszej części Wójt 

poinformowała, że z p. Anną Rywak podpisana jest umowa cywilno-prawna, umowa ze 

spółdzielnią, Wójt wskazała na zakres umowy, oraz objętą kwotę. W kwestii sekretarza gminy 

Wójt powiedziała, że skorzystała z opcji, jaką daje art. 22 ustawy o pracownikach 

samorządowych.  Decyzję o zwalnianiu ze świadczenia pracy w okresie wypowiedzenia umowy 

Wójt podjęła biorąc pod uwagę realną stratę, jaka może zostać spowodowana pozostawieniem 

takich osób na stanowisku. Wójt Gminy Białe Błota zabrała głos w kwestii studiów 

podyplomowych dla p. Beaty Wilk, wskazała, że były to studia Nauka o ziemi w zakresie 

gospodarki przestrzennej w 70% sfinansowane z budżetu gminy. Wójt odniosła się do kwestii 

kontroli długotrwałych zwolnień lekarskich pracowników. Poinformowała, że wpłynęła do 

urzędu oferta sprzedaży gminie budynku przy ul. Hodowlanej w Białych Błotach na kwotę 

10 420 000,00 zł.  W kwestii konkursu na dyrektora Gminnego Centrum Kultury Wójt 



21 

 

poinformowała, że ofertę złożyło 9 osób, zauważyła, że nie ma obowiązku przeprowadzenia 

konkursu na to stanowisko, do Komisji konkursowej Wójt powołała osoby, które w jej ocenie 

mają najlepsze kompetencje (nagranie od 01:43:18 do 02:02:39). 

 

Radny Krzysztof Synakiewicz odniósł się do wystąpienia mieszkanki Magdaleny Dunajewskiej. 

Pełniąca obowiązki Dyrektora Gminnego Centrum Kultury Aneta Malcer wyjaśniła kwestię 

dysproporcji wyposażenia świetlic wiejskich w Łochowicach, Lisim Ogonie i w Łochowie. 

Zaznaczyła, że sprzęt sportowy znajdujący się w świetlicy w Łochowie jest własnością Klubu 

Senior+. Wszystkie zajęcia sportowe, które odbywały się w czerwcu będą kontynuowane od 

września (nagranie od 02:03:10 do 02:07:51). 

 

Radna Magdalena Sznajder zaprosiła wszystkich na IV Sołecki Turniej Wędkarski (nagranie od 

02:08:15 do 02:08:57). 

 

Ad 10. Zakończenie obrad V Sesji IX Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Tomasz Dobrowolski ogłosił zamknięcie V Sesji 

IX kadencji Rady Gminy Białe Błota.  

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota  

Sławomir Ossowski 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

z dnia 27.08.2024 r. 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/56474/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-sierpnia-2024-

cz%C4%99%C5%9B%C4%87-1.htm 

z dnia 28.08.2024 r. 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/56488/sesja-rady-w-dniu-%C5%9Broda-28-sierpnia-2024-kontynuacja-

posiedzenia-z-27082024-r.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 18.09.2024 r. 

Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/56474/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-sierpnia-2024-cz%C4%99%C5%9B%C4%87-1.htm
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/56474/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-sierpnia-2024-cz%C4%99%C5%9B%C4%87-1.htm
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/56488/sesja-rady-w-dniu-%C5%9Broda-28-sierpnia-2024-kontynuacja-posiedzenia-z-27082024-r.htm
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/56488/sesja-rady-w-dniu-%C5%9Broda-28-sierpnia-2024-kontynuacja-posiedzenia-z-27082024-r.htm

